
 

 

 

VERSLAG 3E KLANKBORDGROEP HERINRICHTING WAGENAARKADE 22 NOVEMBER 2016 

 

Aanwezig vanuit de gemeente: Ronald Roos (projectleider), Zanne Schors (landschapsarchitect), Wim 

Horst (adviseur openbare ruimte), Herman van ’t Spijker (wijkadviseur West), Antoinette Naber 

(projectassistent) 

 

Inleiding, verslag van de bijeenkomst van 13 oktober, agenda 

Ronald Roos heet iedereen van harte welkom. Tijdens de vorige bijeenkomst (2e klankbordgroep, 13 

oktober) zijn de thema’s Verkeer en Parkeren, bruggetje over de Leidsche Rijn en Groen behandeld. 

Van deze bijeenkomst is een verslag gemaakt, onder de leden verspreid en op de website gezet. Op 

het verslag komt een aanvulling door dhr. Rob Rutten, p. 5 ad *: ’s avonds als het donker is komt er 

niemand een ommetje maken in het gebied bij de toekomstige brug; dit vindt hij ook niet aan te raden. 

Het verslag wordt, inclusief deze aanvulling, vastgesteld. 

 

Vanavond stelt Zanne Schors in haar presentatie de volgende thema’s aan de orde: Spelen, Sport en 

Kunst; overig Groen; Verblijf; Honden; Overig (o.a. ondergrondse vuilcontainers). De presentatie is 

terug te vinden op de website www.utrecht.nl/johanwagenaarkade. 

 

Thema Spelen, Sport en Kunst 

 

Spelen 

Er zijn de laatste tijd wat speelplekken toegevoegd, o.a. bij de Haydnlaan voor 0-12 jaar. Volgens de 

Wijkspeelruimtekaart uit 2012 is er één plek waar een speelplaats toegevoegd kan worden: ter hoogte 

van de Averkamplaan en de E. Cornelislaan. De klankbordgroep geeft aan dat de huidige speelplekken 

voldoen. Wel is er behoefte aan een zandbak voor de allerkleinsten. Deze past goed in het gras voor de 

flat. Voorwaarde is dat de zandbak afsluitbaar is en dat bewoners hier zelf zorg voor dragen. Vanessa 

Derks zegt toe dit zelfbeheer te willen organiseren. Zanne neemt de zandbak mee in het ontwerp. 

 

Sport 

Bij het sportpark Marco van Basten en bij Den Hommel zijn fitnessplekken. De toestellen bieden weinig 

mogelijkheden en worden bijna niet gebruikt. De gemeente gaat kijken of het mogelijk is ze te 

vervangen door iets anders, bij voorbeeld door een zgn. barz (een multifunctioneel klimrek). De 

fitnessplek bij Marco van Basten ligt wat afgelegen en is daardoor minder geschikt voor spelende 

kinderen zonder begeleiding. Opgemerkt wordt dat er niet te veel toestellen moeten komen, omdat ze 

dan in de weg staan voor de vele joggers. Ook bestaande bankjes kunnen als fitnesstoestel worden 

gebruikt. 

 

De klankbordgroep vindt het een goed idee om waterpunten te maken. Het getoonde standaard 

waterpunt vindt men echter niet mooi. Een leukere variant is de zgn. haptapper.  

Wim Horst geeft aan dat de waterpunten aangevraagd moeten worden. Er is budget voor maximaal 100 

stuks in de hele stad. Voorwaarde met het oog op hygiëne is dat ze goed gebruikt worden. Bij het 

Victor Hugo plantsoen is er al één gepland. Een andere goede plek is in de omgeving van het 

stadsstrand. Deze laatste moet dan betaald worden uit het projectbudget.   

http://www.utrecht.nl/johanwagenaarkade


 

 

Kunst 

Het idee van Mirjam Hamstra voor kunst aan de 

Wagenaarkade is enthousiast ontvangen. Zanne 

laat daarom wat inspiratiebeelden zien van 

kunstobjecten die hier goed kunnen passen en 

waarop je ook kunt spelen en zitten. Als 

mogelijke plekken stelt zij voor: bij de 

bruggen. Dit vindt de klankbordgroep een goed 

idee. Zeker bij de Meernbrug kan een 

kunstobject bijdragen aan de kwaliteit van de 

openbare ruimte. 

 

Mirjam deelt mee dat het gedicht dat in de Kiss 

& Ride zou komen niet doorgaat omdat het te 

onderhoudsintensief is. Ronald en Zanne 

nemen hierover contact op met de 

projectsecretaris van de brug/school en doen 

ook een check op de locatie van de Kiss & Ride, 

omdat de ingang van de school niet aan de Wagenaarkade komt maar aan de andere kant. 

 

Verder wordt geopperd om op het asfalt van het wandel-/joggingpad afstanden of iets dergelijks aan 

te brengen, of bij voorbeeld de bekende cheetahs. Zanne kijkt in het vervolg ontwerp wat de 

mogelijkheden zijn. Het hangt ook samen met wat er uitgevoerd gaat worden in het kader van het hele 

rondje stadseiland. 

 

Aangegeven wordt dat de jeu de boules baan nog wordt gebruikt en dat die dus gehandhaafd moet 

worden. 

 

Thema Groen 

De mensen van Emmaus en Stichting Lekkerlandgoed zijn aanwezig om mee te denken over dit 

onderwerp. Zij zouden graag eetbaar groen zien op verschillende punten langs de hele Wagenaarkade, 

ter ondersteuning van mensen met een smalle beurs. Dit sluit aan bij de wens van een pluktuin, die op 

de bewonersavond naar voren kwam. 

 

Zanne geeft aan dat dit niet past binnen de maat en het karakter van de kade (karakteristiek is een 

robuuste, grote schaal die in verhouding staat tot de maat van het kanaal). Het grasveld voor de flat is 

een geschiktere plek voor eetbaar groen. De klankbordgroep hecht ook waarde aan zicht op het water 

en wil het geheel niet te rommelig maken. Wel is het mogelijk om de hagen rond de parkeerplaatsen 

aan te leggen met b.v. bessenstruiken. Zanne zal contact met Emmaus opnemen om de mogelijkheden 

te bekijken. Ook wordt er afgestemd met de bewoners van de flat. 

 

  



 

 

 

 

Het overig groen blijft in grote lijnen zoals het is. Dat betekent gemaaid gras aan de straat en hooiland 

langs het water. Daaraan kunnen bloeiers worden toegevoegd, door 2x in plaats van 1x te maaien per 

jaar en door een bijenmengsel bestaande uit voorjaarsbollen. Geopperd wordt nog wat groen toe te 

voegen door parkeerplaatsen uit te voeren in grasbetonkeien.  

 

Wim en Zanne nodigen iedereen uit voor een wandeling door het groen bij de Oude Leidseweg om te 

kijken wat er mogelijk is in dit gebiedje. Datum: 21 januari, 15.00 uur. Start op de parkeerplaats van 

Rheyngaerde. 

 

Thema Verblijf 

De entrees van de paadjes zijn een goede plek voor (nieuwe) bankjes. Voorgesteld worden een lange 

bank, een mozaiekbank, oude stationsbankjes en bankjes van gietijzer. Er is net een nieuw type in het 

Victor Hugoplantsoen gezet. Zanne kijkt welke types hier mogelijk zijn. Tijdens de volgende 

bijeenkomst maakt de klankbordgroep een keuze. 

 

Thema Honden 

Het voorstel is om aan de Wagenaarkade Noord een deel van de speelweide weg te halen en een 

hondentoilet te verplaatsen richting sportvelden. Aan de Wagenaarkade Zuid wordt het hondentoilet 

verkleind en wordt een speelweide toegevoegd aan de overkant van de Leidsche Rijn. Dit heeft een 

gunstige invloed op de sociale veiligheid. De klankbordgroep kan zich hierin vinden. Wel merkt men op 

dat de verschillende functies duidelijker moeten worden aangegeven en afgebakend, b.v. met 

(beuken)haagjes. Verder wordt voorgesteld een hondentoilet toe te voegen bij de Meernbrug.  

 

 

 

  



 

 

 

Thema Overig programma en wat verder ter tafel komt 

 De ondergrondse vuilcontainers kunnen niet worden verplaatst naar de stoep in verband met 

de aanwezige kabels en leidingen. Ze worden wel mooier ingepast tussen het parkeren en/of  

binnen haagjes. 

 Plek en vormgeving van prullenbakken (bij voorkeur bij de bankjes) komen in de volgende fase 

aan de orde. 

 Er wordt (nogmaals) aandacht gevraagd voor het hangparkeren in de haakse vakken. Is het 

mogelijk hier tweezijdig langsparkeren van te maken, dit werkt ook snelheidsremmend. 

 Gevraagd wordt of er op het Herderplein weer een waterelement kan komen (lage fonteintjes 

bij voorbeeld) nu het zwembadje om hygiënische redenen weg is gehaald. Herman van ’t 

Spijker geeft aan dat dat Kunstzaken bezig is met een plan om het Herderplein op een 

duurzame manier op te knappen. 

 Er wordt gevraagd of er ergens een picknicktafel kan komen. Veel mensen hebben echter 

aangegeven dit juist niet te willen, omdat het hangjongeren aantrekt. 

 Verlichting en type lantarenpalen: bij het bruggetje/fietspad komt in ieder geval verlichting. 

Het type lantarenpalen komt aan de orde in de volgende klankbordgroep. 

 Een stukje van de Wagenaarkade is omgedoopt tot Hendrik Andriessenplantsoen. Dit lijkt niet 

gecommuniceerd te zijn met de bewoners. De gemeente checkt hoe dit in zijn werk is gegaan.  

 

Vervolg 

In de afgelopen bijeenkomsten is veel informatie opgehaald. Ronald bedankt iedereen voor het 

constructieve meedenken. 

 

De gemeente gaat nu het Programma van Eisen (PvE) en het Functioneel Ontwerp (FO) opstellen. Eind 

januari komt de klankbordgroep opnieuw bij elkaar om de concepten te bespreken. De gemeente 

neemt contact op om in overleg een datum vast te stellen. 

 

Eind februari/begin maart komt er een inloopavond voor de hele buurt (onder de Lessinglaan). 

Aangezien dat later is dan oorspronkelijk gepland wordt de buurt begin december met een wijkbericht 

geïnformeerd over de ontwikkelingen tot nu toe en de verdere planning. 


